



Logical win for Peter Elkmann

29.10.2018



The conclusion of the FIA Karting European Championship - Superkart was held on the Bugatti circuit of Le Mans on 27th and 28th October 2018. It was consistent with the predictions and lively between the protagonists with the highest entry of the year (29 Drivers), while a few dropouts were missed.

In the Sarthe, the weekend was less rainy than forecast, but the cold wind marked the change of season. Although the Superkarts escaped the showers, the track was often still wet. Adam Kout (MS Kart / DEA) was on pole position after the second Qualifying session, fresh but drier, against Emmanuel Vinuales (MS Kart / VM). The two Germans Peter Elkmann (Anderson / VM) and Andreas Jost (Anderson / VM) had to settle for the second row.

The rain had moved away for Race 1, but the wet tyres remained in place. Kout, Elkmann and Vinuales quickly dropped the pack led by Yannick De Brabander (MS Kart / VM) and Alexandre Sebastia (Anderson / DEA) who had started well. Jason Dredge (Anderson / PVP), Jost, not very fast at the start, and Daniel Clark (Anderson / VM) tried to follow them. Elkmann went on the attack on lap 4 and took the lead against Kout and Vinuales. As the tyres began to deteriorate, Sebastia overtook and dropped De Brabander who was trying to return at the end of the race, but in vain, while Elkmann was clearly ahead of Kout and Vinuales.

At the start of the second race, Clark jumped to try to pass between the Drivers on the front row, but they reacted. Kout took the ascendancy, Vinuales followed suit with Elkmann. As before, the trio began to escape. Behind them, Jost passed De Brabander, followed by Clark. Elkmann was driving with caution, a second a lap slower than the leader, as only a retirement could deprive him of the title. When a third of the race had passed, the battle for the places of honour heated up. Sebastia joined the fight between De Brabander, Jost and Clark. He was penalised for not having respected a penalty imposed initially, and Sebastia retired. Kout was flying towards victory. In 2nd, Vinuales could be satisfied with his return to Competition with a double podium. Elkmann, in 3rd had never dropped so much ground, but he preferred to secure his second consecutive crown. Further back, De Brabander 4th was ahead of Jost.

Final classification of the FIA Karting European Championship - Superkart

1- Peter Elkmann 116 points

2- Adam Kout 105 pts

3- Yannick De Brabander 82 pts

4- Andreas Jost 75 pts

5- Marcel Maasmann 58 pts

Logique respectée pour Peter Elkmann

La conclusion du Championnat d'Europe FIA Karting - Superkart s'est tenue sur le circuit Bugatti du Mans les 27 & 28 octobre 2018. Elle a été conforme aux prédictions et animée entre les protagonistes du plateau le plus fourni de l'année (29 Pilotes), peu d'abandons ayant été à déplorer.

Dans la Sarthe, le week-end a été moins pluvieux qu'annoncé, mais le vent froid a marqué le changement de saison. Si le Superkart a échappé aux averses, la piste est souvent restée bien humide. Adam Kout (MS Kart/DEA) assurait la pole position dans la 2e séance d'Essais Qualificatifs, fraîche, mais plus sèche, face à Emmanuel Vinuales (MS Kart/VM). Les deux Allemands Peter Elkmann (Anderson/VM) et Andreas Jost (Anderson/VM) devaient se contenter de la seconde ligne.

La pluie s'éloignait au départ de la Course 1, mais les pneus pluie restaient de mise. Kout, Elkmann et Vinuales distançaient rapidement le peloton emmené par Yannick De Brabander (MS Kart/VM) et Alexandre Sébastia (Anderson/DEA) qui n'avait pas manqué de s'engouffrer. Jason Dredge (Anderson/PVP), Jost, pas très bien parti, et Daniel Clark (Anderson/VM) tentaient de les accompagner. Elkmann passait à l'attaque dans le 4e tour et prenait les commandes face à Kout et Vinuales. Alors que les pneus commençaient à se dégrader, Sébastia débordait et lâchait De Brabander qui tentait de revenir en fin de Course, mais en vain, tandis qu'Elkmann s'imposait nettement devant Kout et Vinuales.

Au départ de la seconde Course, Clark bondissait pour tenter de passer entre les Pilotes de la première ligne, mais ceux-ci réagissaient. Kout prenait l'ascendant, Vinuales lui emboîtait le pas avec Elkmann. Comme précédemment, le trio commençait à s'échapper. Derrière eux, Jost doublait De Brabander, suivi par Clark. Elkmann roulait avec prudence, une seconde au tour moins vite que le leader, seul un abandon pouvant le priver du titre. Au tiers du parcours, la Course s'animait pour les places d'honneur. Sébastia se joignait à la bagarre entre De Brabander, Jost et Clark. Celui-ci était sanctionné pour ne pas avoir respecté une pénalité infligée au départ, puis Sébastia renonçait. Kout volait vers la victoire. 2e, Vinuales pouvait s'avouer satisfait pour son retour en Compétition avec un double podium. Elkmann 3e n'avait jamais lâché autant de terrain, mais il préférait assurer sa seconde couronne consécutive. Plus loin, De Brabander 4e devançait Jost.

Classement final du Championnat d'Europe FIA Karting - Superkart

1- Peter Elkmann 116 points

2- Adam.Kout 105 pts

3- Yannick De Brabander 82 pts

4- Andreas Jost 75 pts

5- Marcel Maasmann 58 pts